
Referat: Handicaprådsmøde 16. august 
Dragør rådhus, DRAGØRSTUEN 
tirsdag den 16. august kl. 15-17: 
 
 
Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Britt Helen Krogh 
Tonny Bengtsson 
Stig Neuman 
Nicolaj Bertel Riber (næstformand) 
Helle Barth 
Henrik Aagaard 
Asger Villemoes Nielsen (referent) 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden og referat 
2. Handicap p pladser (Henrik) 
3. Borgerrådgiver (Asger) 
4. Svømmehal fortsat (Henrik) 
5. Mentor ordning / Ekstern køb (Jeanet) 
6. Arrangement i DH huset den 6 september 2022 (Jeanet) 
7. Dato sætning for møde omkring Handicappolitikken og gennemgang af forretningsordenen 

(Jeanet/Asger) 
8. Anlæg v handicapvenlige tiltag, herunder bænke i det offentlige rum (Henrik) 
9. Bekymring for beboere og personale på Enggården (Jeanet) 
10. Økonomi ift. anlæg (Henrik) 
11. Evt. 

 
 

 
Næste møde er 8. november, kl. 17-19.  
  



REFERAT: 
 
Dagsorden og blev godkendt med tilføjelse af et punkt om budget. Det blev lagt under punkt 10 vedr. 
anlæg. Formanden oplyste, at hvis man ønsker at invitere nogle til at deltage i rådets møder, så godkendes 
det af formand og næstformand 
 
Der var en diskussion af referatets gengivelse af deltagere i arbejdsgruppens arbejde vedr. forretningsorden 
og handicappolitik. Der foregik en præcisering af det hurtigt-arbejdende udvalgs sammensætning. Og på 
baggrund af denne diskussion, kunne referatet ikke enstemmigt blive vedtaget, men udvalgets 
sammensætning skulle endeligt færdiggøres under punkt 6. 
 
2) 
Henrik orienterede om, at der ikke er blevet etableret flere handicap-p-pladser. Men en ekstra på havnen 
er i proces. Forvaltningen ser altid positivt på folks henvendelser om etableringer af hcp-p-pladser. 
 
Jeanet hævdede, at der er masser af ulovlige parkeringer på Sydstranden, og udvalget talte om tildelte 
nummerplade-reservationer/parkeringsmuligheder. Henrik forklarede kommunens holdning til 
problematikken vedr. skiltning med nummerplader.  
 
Tonny bemærkede, at der flere steder i København er tidsbegrænsninger ift. hcp-parkeringer, således at 
handicappede kan bruge parkeringspladser i tidsrum, hvor de er på arbejde. Og efter et bestemt tidspunkt, 
kan pladsen så bruges af alle. Det gav bedre sameksistens. 
 
Jeanet udtrykte, at handicapparkeringspladsen på kongevejen er rigtig dårligt afmærket. Kunne der ikke 
etableres en lille pil, der viste den rigtige placering? 
 
Iflg. Henrik kan man ikke iflg. skilteloven sætte pile på de officielle skilte, der skal fremstå ”intakte”. 
 
Britt og Stig kom med alternative afmærkningsforslag, og Henrik tog dem med tilbage for at se på 
mulighederne. 
 
3) 
Asger reklamerede for den nye Borgerrådgiver, og Tonny kom med spørgsmål til vedkommendes rolle som 
beskrevet i Dragør Nyt. Der er øjensynligt en forkert formulering, eller i hvert fald en formulering, der kan 
misforstås. Asger henviste til den nye hjemmeside, hvor al information er tilgængelig inkl. 
kontaktmuligheder. 
 
Nicolaj forklarede, hvorledes borgerrådgiveren er ansat og med hvilke mandat. Således også at 
kommunalbestyrelsen laver rammerne for ansættelsen, men at borgerrådgiveren naturligvis får sit 
arbejdsområde beskrevet ref. gældende lovgivning. 
 
Helle tilføjede, at det er den gode borgerrådgivning der er i centrum. 
 
4) 
Der er ikke sket meget sidst, men Henrik vil gerne have videoen som Jeanet og Britt har lavet, så der kan 
føres en hurtig dialog vedr. udbedringer. Dette blev der nikket til, og Henrik sørger for, at det kan lade sig 
gøre sammen med Jeanet. 
 



Stig spurgte til forståelsen på den anden side af langsommeligheden vedr. ændringer i svømmehallen til 
fordel for handicapområdet – og hvorledes kommunens folk og politikere forstår denne... for folk i byen 
opfatter det måske anderledes end politikerne og embedsmændene. 
 
Der blev svaret, at det både er et spørgsmål om penge – og bygningen af svømmehallen er færdig. Det er 
ikke det samme, som at den nu etablerede svømmehal imødekommer alle ønsker. Men det var, hvad der 
kunne blive råd og mulighed for. 
 
Jeanet sagde, at det med to viceborgmestre til stede kan undre, at man ikke politisk har hørt på 
Handicaprådet. NU skal der ske noget. Handicappede kan ikke bruge den svømmehal. Stig undrede sig over, 
at man ikke kan prioritere midler til handicapområder.  
 
Helle understregede, hvor vigtigt høringssvarene er i denne forbindelse. Det er jo måden at synliggøre sig 
og sine synspunkter på. 
 
Jeanet kritiserede prioriteringen af fx tangfjernelse frem for prioritering af mennesker.  
 
Nicolaj kommenterede de udmeldinger, der kom, og talte om forhandlingerne i det politiske rum, og om 
hvorledes dette naturligvis er meget vanskeligt. Forlig opnås – men ikke altid så alle bliver glade. 
 
Og både Helle og Nicolaj henviste til, at KBEU har vedtaget, at der skal laves en tilgængelighedsanalyse for 
kommunens bygninger. 
 
5) 
Mentor-ordning: 
Stig spurgte til internt visiterede børn på skolerne. Og efterlyste derefter referater til familier mm. efter 
børnesamtaler. Asger vil tage en snak med børneteamet, da kommunens praksis altid bør være god på 
dette område. 
 
6) 
Jeanet har talt med DH-huset om besøg den 6. september. Planen er: 

- Besøget er fra 10-14 i Tåstrup med frokost og kaffe/the 
- Prisen er lige under 200,- pr. næse 
- Karen Knudsen fortæller om unge og uddannelse først. 
- Mette Søndergård kommer og fortæller om huset og laver rundvisning efter foredraget. 

 
Svar udbedes inden 28. august i mødeindkaldelsen til SSAU efter mødet. 
 
7) 
Det blev repeteret, at der er 3 medlemmer – NR, JB og AN – i det hurtigt arbejdende udvalg.  
 
Datoen blev: onsdag d. 21. september fra kl. 16-18. 
 
8) 
Henrik gennemgik de få planlagte ting. Jeanet kommenterede ud fra borgerhenvendelser om nye bænke, 
ligeledes vedr. bænke der skal repareres fra Kajakklubben og ud ad Kystvejen. Jeanet fremsender disse 
forslag til Henrik. 
 
Rådet drøftede efterfølgende i et stykke tid bænke i Søvang. 
  



9) 
Jeanet udtrykte bekymring for personalet på Enggården og den arbejdsmængde, personalet har.  
 
Nicolaj understregede, at sommeren har været hård for personalet, da det har været svært at få enderne til 
at mødes personalemæssigt. Derfor er der løbet stærkt. Nicolaj gjorde opmærksom på, at Enggården skal 
tilføres en mio. i næste års budget. 
 
Helle sagde, at man også skal sende den type af bekymringshenvendelser til BOP også. (Bruger- og 
Pårørenderåd på Enggården).  
 
10) 
Henrik: ikke meget at sige lige nu. 104.000 er rådighedsbeløb til rest i 2022, og dét vil der blive lavet en 
frigørelsessag til KBEU om snarest – til både signal og bænke. Prisen på bænke varierer: 
Københavnerbænke koster op til 15k, selvlavede bænke omkring 1.500,- 
 
Nicolaj gennemgik i overordnede træk budgetgrundlaget for 2023. Og henviste specielt til lift på Søbadet. 
 
Tonny spurgte til bestemte sider i skemaerne. 
 
11) 
Evt. 
 
JB spurgte til frist for den sidste ansøgning til §18-midler.  
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